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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 10. september 2013
stillet følgende spørgsmål nr. 896 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Martin 
Geertsen (V).

Spørgsmål nr. 896:
”Ministeren bedes oplyse om ministeriet har konstateret en udvikling i venteli-
ster for patienter med henvisning til fysioterapeut.”

Svar:
Som svar på ovenstående spørgsmål har jeg bedt om bidrag fra henholdsvis 
Danske Regioner og KL.

KL oplyser følgende:

”KL er ikke bekendt med, at patienter til vederlagsfri fysioterapi må vente i 
længere tid på opstart af behandling. Landssamarbejdsudvalget har ikke mod-
taget patientklager vedr. ventetid til behandling. Emnet har ligeledes ikke væ-
ret emne for drøftelse i Følgegruppen. Det frie valg medvirker formentlig til at 
begrænse ventetiden på området. Ifølge gældende overenskomst § 33 stk. 5 
fremgår det, at parterne er enige om, at praksisdeklarationen skal udvides 
med informationer om ventetider. Parterne har ikke færdiggjort denne opgave, 
som skal ske i samarbejde med Sundhed.dk, hvor oplysninger om ventetid på 
sigt skal fremgå. Endvidere skal det bemærkes, at kommunerne og regionen 
udarbejder en fælles praksisplan, der har til formål at sikre tilrettelæggelsen af 
den fysioterapeutiske betjening i regionen. Planen danner grundlag for beslut-
ning om de overenskomstmæssige forhold vedrørende den fysioterapeutiske 
kapacitet. Jf. § 15 stk. 2 har praksisplanlægningen til opgave særligt at tilgo-
dese behov for tilbud om fysioterapi til bevægelseshæmmede i alle lokalområ-
der.”

Danske Regioner oplyser følgende:

”Regionerne kender ikke til at der skulle være nogen ventelister af betydning til 
behandling hos fysioterapeuter”….. ”I den gældende overenskomst har parter-
ne aftalt at de nærmere krav for offentliggørelse af ventetider skulle fastsætte. 
Parterne har endnu ikke færdiggjort denne opgave, og derfor foreligger, der ik-
ke pt. oplysninger om ventetider til fysioterapi.”

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /      Thomas Richter
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